
PROTOKÓŁ
z wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim

odbytego dnia 21 lutego 2013r.
w sali obrad Rady Miejskiej, Plac Władysława Łokietka 1.

Porz  ą  dek obrad:  
1. Otwarcie  obrad wspólnego posiedzenia  Komisji  Rady Miejskiej  w Brześciu  Kujawskim 
przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
2.  Omówienie spraw związanych z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach.
3.  Zakończenie obrad wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej.

Ad 1. Otwarcie obrad wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim 
przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
 W posiedzeniu  udział wzięli członkowie Komisji ds. finansów i budżetu, rolnictwa i ochrony 
środowiska  oraz Komisji  ds.  zdrowia i  opieki  społecznej  ,  edukacji,  kultury,  sportu i  porządku 
publicznego, wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu oraz:

– Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki;
– Z-ca Burmistrza Brześcia Kujawskiego – Pan Paweł Małas;
–  Kierownik Wydziału Inwestycji i Infrastruktury – Pani Teresa Roszak;
– Podinspektor  ds.  ochrony  środowiska  i  gospodarki  odpadami  –  Pan  Wojciech  

Ciupalski;
– Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych – Pan Waldemar Kamiński;
– Przedstawiciel firmy „DORFIN  spółka z o. o – Pan Jarosław Korpal.

Obradom  wspólnego  posiedzenia  Komisji  przewodniczył  Radny  Ryszard  Szeleziński 
Przewodniczący Komisji ds.  finansów i budżetu, rolnictwa i ochrony środowiska.
Wobec tego Radny Szeleziński zapytał czy ze strony Radnych są inne propozycje  do   porządku obrad 
dzisiejszego posiedzenia. Nikt nie zgłosił uwag. Wobec tego Przewodniczący obrad zaproponował aby 
przejść do omawiania poszczególnych punktów. 
Ad 2. Omówienie spraw związanych z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach.
Radny  Ryszard  Szeleziński  zaproponował  aby  na  wstępie  Pan  Burmistrz  przedstawił  swoje 
propozycje  związane  z  nowelizacją  ustawy  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach  a 
następnie jeżeli, któryś z radnych miałby  wątpliwości lub inne sugestie to również o ich zgłaszanie.
Burmistrz Wojciech Zawidzki przekazał, że zgodnie z nowelizacją ww. ustawy nastąpią zmiany w 
następujących  uchwałach : 

– w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brześć Kujawski;
– w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty 
– i  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych.
W związku z  tym Burmistrz  zaproponował aby na dzisiejszym spotkaniu wypracować propozycje 
dotyczące  poszczególnych  rozwiązań  w  projektach  uchwał  aby  firma  opracowująca  całą 
dokumentację mogła nanieść przedstawione propozycje i gotowe dokumenty dostarczyć na kolejną 
komisję , która ma się odbyć prawdopodobnie 28 lutego br.  Burmistrz dodał, że zapoznajemy się z 
rozwiązaniami stosowanymi przez inne gminy.  Burmistrz, odnośnie stawek za odbiór odpadów 
przekazał, że w dalszej części posiedzenia zaproponuje  stawki zróżnicowane dla poszczególnych 
grup. Jednak w tym systemie musimy podać stawkę za odpady zmieszane dwa raz większą  niż za 
odpady selektywne(segregowane).
Wobec tego Burmistrz zaproponował aby  dokładniej sprecyzować regulamin utrzymania czystości 



i porządku na terenie Gminy Brześć Kujawski. A mianowicie: należy określić minimalne wskaźniki 
normatywne  w  litrach,  przy  częstotliwości  wywozu  dotyczące  placówek  ,  które  nie  są  objęte 
systemem  tych opłat, gdzie propozycja wyliczenia jest „od liczby zatrudnionych osób” bądź „od 
metrażu”, Burmistrz dodał, że lepszym wyjściem byłoby przyjąć sposób „od  metrażu” bo np. jest  
sklep o 20m2 i ma zatrudnionych 5 osób a jest sklep 200m2 i proporcjonalnie większą liczbą osób 
zatrudnionych,  to  wiadomo,  że  więcej  odpadów  wytworzy  ten  większy  sklep.  Każdy  lokal 
gastronomiczny jest inny i każdy trudny do określenia danej stawki bo np. firma prowadząca pewną 
produkcję  wytwarza  dużo  papieru,  który  można  zagospodarować  w  inny  sposób  (  poprzez 
wywiezienie na makulaturę bądź spalenie w piecu) i wtedy nie ma konieczności wykazania takiego 
odpadu  w  sprawozdaniu  i  jak  w  związku  z  tym   potraktować  czy  „od  metrażu”  czy  „ilości 
zatrudnionych osób”. Burmistrz więc zapytał która propozycja będzie lepszym rozwiązaniem czy 
„od metrażu” czy „od ilości zatrudnionych pracowników”?
Radny  Mariusz  Czyżniejewski  powiedział,  że  więcej  odpadów  produkują  placówki  handlowe 
typowo spożywcze a inaczej placówki , które zajmują się sprzedażą produktów nie spożywczych, 
które nie produkują żadnych opakowań lub bardzo małą ilość, a mają wielkie powierzchnie. Samo 
skupienie  się  tylko  na  powierzchni  bez  rodzaju  prowadzonej  działalności   do  końca  nie  jest 
prawidłowym rozwiązaniem gdyż mały sklep może produkować większą ilość odpadów niż sklep 
mający dużą powierzchnię produkujący mniejszą ilość. 
Burmistrz W. Zawidzki dodał, że on raczej jest za tym aby wysokość stawek była uzależniona od 
powierzchni.
Radny Janusz Barański dodał, że  trzeba wziąć też pod uwagę to aby zwróciły się nam środki za tą 
pracę , która będzie wykonana przy zbiórce i ważne aby odpady były również odbierane od tych 
dużych firm. 
Radny R. Szeleziński zapytał  Przedstawiciela firmy „DORFIN”  spółka z o. o – Pana Jarosława 
Korpal w jaki sposób problem ten rozwiązują inne gminy?
Pan  Jarosław  Korpal  odpowiedział,  że  wiele  gmin  w  regulaminach  przyjmuje  na  terenach  nie 
zamieszkałych  (w  placówkach  konsumpcyjnych),  minimalną  wielkość  pojemników  (100L  na 
lokal),gdyż  ustawa  zobowiązuje  do  podania  minimalnej  wielkości  a  nie  zobowiązuje   aby 
przypisywać konkretną wielkość czy ilość do danej placówki. Więc najlepiej przyjąć minimalną 
wielkość pojemników, dzięki czemu będzie spełniony wymóg ustawowy jak również nie pogrążyć 
tych  placówek  ,  które  produkują  dużo  mniej  tych  odpadów.  W  związku  z  tym  Pan  Korpal 
zaproponował aby przyjąć stawki porównywalne do sąsiednich gmin.
Burmistrz W. Zawidzki zaproponował  aby przyjąć podobnie jak Miasto Włocławek , tylko że oni 
akurat obiekty gastronomiczne mają od liczby miejsc do konsumpcji a nie od powierzchni i nie 
wiadomo jak do tego podejść.
Radny J. Karkosiński dodał, że stawki te należałoby uzależnić od rodzaju używanej zastawy i czy 
nie  lepiej  byłoby każdą firmę zabezpieczyć  w ten  większy pojemnik,  tylko zastanowić się  czy 
wywóz tego pojemnika odbywał by się raz w miesiącu czy cztery razy.
Burmistrz  W.  Zawidzki  wobec  tego  zaproponował  aby  kolejno  każdy  punkt  Minimalnych 
wskaźników normatywnych odpadów suchych i mokrych rozpatrzyć i nadać odpowiednią stawkę, 
czyli:

– Ogrody działkowe ( w okresie od 1 marca do 31 października) – odpady suche nie rzadziej 
niż raz w miesiącu – Liczba ogródków x 10l. Odpady mokre nie rzadziej niż 2 x w miesiącu 
– Liczba ogródków x 7l.
Radni przychylili się do powyższej propozycji. 

– Placówki  oświatowe  –  Burmistrz  zaproponował  aby  była  tylko  100%  segregacja,  bez 
odpadów zmieszanych. 
Radny R. Szeleziński przekazał, po co ta segregacja skoro potem przy odbieraniu i tak jest 
wszystko do jednego pojemnika wrzucane.
Pan J. Korpal przekazał, że śmieci te segregowane i nie segregowane  wrzucane są na taśmę 
i tam ponownie segregowane.
Burmistrz W. Zawidzki zapytał jaką stawkę w tym przypadku przyjmujemy? 10L czy inną?



Radny R. Szeleziński podpowiedział aby zmniejszyć do 5l.
W związku z tym Burmistrz zaproponował aby w Placówkach oświatowych wskaźnik ten 
kształtował  się  następująco:  Odpady  suche  nie  rzadziej  niż  raz  w  miesiącu   -  Liczba 
podopiecznych  x  5l.  Odpady  mokre  nie  rzadziej  niż  dwa  razy  w  miesiącu  –  Liczba 
podopiecznych x 1l.
Radni przychylili się do powyższej propozycji.

– Inne placówki użyteczności publicznej, a także pozostałe podmioty prowadzące działalność 
gospodarczą , inną niż handlowa i usługową. 
Burmistrz  zaproponował  :  Odpady   suche  nie  rzadziej  niż   raz  w  miesiącu  –  Liczba 
zatrudnionych w obiekcie  x 6l.  Odpady mokre  nie  rzadziej  niż  dwa razy w miesiącu  – 
Liczba zatrudnionych w obiekcie x 2l.
Radni przychylili się do powyższej propozycji.

– Placówki użyteczności publicznej typu szpitale, przychodnie.
Burmistrz zaproponował : Odpady suche nie rzadziej niż raz w miesiącu – Powierzchnia 
całkowita  lokalu  x  3l/m2.  Odpady  mokre  nie  rzadziej  niż  dwa  razy  w  miesiącu  – 
Powierzchnia całkowita lokalu x 2l/m2.
Radni przychylili się do powyższej propozycji.

– Placówki handlowe i usługowe.
Burmistrz zaproponował:  Odpady suche nie rzadziej  niż raz w miesiącu – Powierzchnia 
całkowita  lokalu  x  3l/m2.  Odpady  mokre  nie  rzadziej  niż  dwa  razy  w  miesiącu  – 
Powierzchnia całkowita lokalu x 2l/m2.
Radni przychylili się do powyższej propozycji.

– Obiekty gastronomiczne. 
Burmistrz przekazał, że w tym przypadku ciężko jest określić jaki wskaźnik przyjąć. 
Radny R. Szeleziński zaproponował aby zostawić Liczbę miejsc do konsumpcji zmniejszyć 
tylko litry i zobaczyć po upływie pół roku czy metoda ta jest odpowiednia.
Burmistrz  zaproponował:  Odpady suche nie  rzadziej  niż  raz w miesiącu -  Powierzchnia 
całkowita x 3l/m2. Odpady mokre nie rzadziej  niż dwa razy w miesiącu - Powierzchnia 
całkowita x 2l/m2
Radni przychylili się do powyższej propozycji.

Następnie  Burmistrz  W.  Zawidzki  zaproponował  aby  wszystkie  minimalne  wskaźniki 
normatywnych odpadów zmieszanych zmniejszyć o 30%  i  odbierać nie rzadziej niż dwa razy w 
miesiącu. Wskaźniki te w  poszczególnych obiektach kształtowały by się następująco: 

– Obiekty gastronomiczne – Powierzchnia całkowita lokalu x 25 l/m2;
– Placówki handlowe i usługowe – Powierzchnia całkowita lokalu x 3l/m2;
– Placówki  użyteczności  publicznej  typu  szpitale,  przychodnie  –  Powierzchnia  całkowita 

lokalu x 3l/m2;
– Inne placówki użyteczności publicznej, a także pozostałe podmioty prowadzące działalność 

gospodarczą, inną niż handlowa i usługowa – Liczba zatrudnionych w obiekcie x 7l;
– Placówki oświatowe – Liczba zatrudnionych x 7l;
– Ogrody działkowe ( w okresie od 1 marca do 31 października) – Liczba ogródków ( działek) 

x 10l.
Radni przychylili się do powyższej propozycji.

Następnie Burmistrz W. Zawidzki poruszył temat  częstotliwości oraz sposobu odbierania odpadów 
budowlanych i  rozbiórkowych,  w którym trzeba określić  maksymalny wskaźnik za odbiór  tych 
odpadów.  W związku z tym poprosił Radnych o podawanie propozycji. 
Pan J. Korpal zaproponowała aby zamiast na  mieszkańca wprowadzić na gospodarstwo domowe.
Burmistrz W. Zawidzki potwierdził tą propozycję i poprosił o określenie miesięcznej maksymalnej 
stawki.
Radny R. Szeleziński dodał, że przy zwykłym malowaniu nie będzie dużo tych odpadów, a jeżeli 
ktoś będzie robił duży remont i wytworzy więcej tych odpadów to na własny koszt zawiezie do 



punktu selektywnej zbiórki. 
Burmistrz W. Zawidzki zaproponował 100 kg na gospodarstwo domowe. 
Burmistrz W. Zawidzki poruszył  temat wywozu popiołu.  Koniecznie musi być zapis,  że  popiół 
składowany do worków musi być zimny. Wywóz popiołu musi być objęty systemem.
Pan J. Korpal dodał, że mieszkańcy nie mogą wrzucać popiołu do pojemników z odpadami suchymi 
i mokrymi, tylko do odpowiednich worków bądź wywieźć  do punktu selektywnej zbiórki.
Burmistrz W. Zawidzki zaproponował aby w sezonie grzewczym odbiór popiołu odbywał się dwa 
razy lub raz w miesiącu a po sezonie grzewczym raz na kwartał.
Radny R. Szeleziński dodał, że odbiorca, który wygra przetarg będzie chciał podnieść stawkę za 
wywóz tego popiołu. 
Pan J. Korpal przekazał, że są dwie możliwości albo popiół będzie w systemie i będzie odbierany 
bezpośrednio z terenu nieruchomości przez firmę, która wygra przetarg albo będą odbierane tylko 
odpady suche i mokre a popiół mieszkańcy dostarczą we własnym zakresie do punktu selektywnej 
zbiórki  .  Jakiekolwiek odpady zabierane w systemie z  terenu nieruchomości  muszą być   przez 
firmę, która wygra przetarg.
Radny J. Karkosiński zapytał czy nie można w przetargu ująć aby Zakład Usług Komunalnych był 
podwykonawcą  przy wywozie tych odpadów?
Burmistrz  W.  Zawidzki  przekazał,  że  Zakład  Usług  Komunalnych  nie  może  brać  udziału  w 
przetargu, jedynie może świadczyć indywidualnie usługi transportowe a nie wywóz odpadów.
Pan J. Korpal odpowiedział, że jeżeli firma, która wygrała przetarg zgodziłaby się na to i podpisała 
umowę z ZUK  jako podwykonawca na wywóz odpadów  to tak. 
Burmistrz W. Zawidzki zapytał radnych czy są za tym aby wywóz popiołu objąć systemem czy 
poza systemem?
Większość radnych opowiedziała się aby wywóz popiołu objąć systemem.
Burmistrz W. Zawidzki dodał, że należy jeszcze się zastanowić nad częstotliwością odbioru tego 
popiołu, czy raz na dwa miesiące czy raz na miesiąc.
Pan J.  Korpal zaproponował jeszcze jedną możliwość czyli  wywożenie popiołu poza systemem 
grzewczym do punktu selektywnej zbiórki na własny rachunek  a w sezonie  bezpośrednio przez 
firmę odbierającą.
Burmistrz  W.  Zawidzki  przekazał,  że  występują  trudności  dotyczące  opróżniania  koszy 
publicznych, które nie są własnością gminy?
Pan J, Korpal odpowiedział, że odbiorem tych odpadów może zająć się firma, która ma wpis do 
rejestru i spełnia  odpowiednie warunki.
Pani T. Roszak dodała, że § 15 regulaminu określa kto jest odpowiedzialny za opróżnianie koszy 
publicznych. Czyli  § 15 ust. 1  „Zarządca drogi wykonując obowiązki wynikające z art. 5 ust. 4  
ustawy ustawia kosze uliczne przy ciągach pieszych, w tym w szczególności w miejscach o dużym  
natężeniu ruchu pieszego. „  i ust.4.  „Za stan sanitarny, techniczny i porządkowy koszy ulicznych  
odpowiadają podmioty zobowiązane do ich ustawienia.”
Radny R. Szeleziński zapytał czy nie będzie tak, że te osoby, które nie będą płacić będą wyrzucały 
śmieci do tych koszy publicznych?
Dyrektor ZUK Waldemar Kamiński przekazał,  że te osoby, które nie  będą płaciły będą objęte 
systemem i tak będą miały odbierane śmieci.
Radny R. Szeleziński zaproponował aby zmienić  w regulaminie zapis dotyczący wyposażenia w 
pojemniki  do odbierania odpadów przez właściciela  nieruchomości  na to aby wyposażeniem w 
pojemniki zajęła się firma odbierająca.
Burmistrz W. Zawidzki przekazał,  że duża ilość mieszkańców posiada pojemniki okrągłe,  które 
również mogą być odbierane i te kosze mogą pozostać a jeżeli komuś nie wystarczy ten jeden kosz 
to może zakupić i zapłacić gotówką bądź zakupić ze stopniowym spłacaniem. 
Pan J.  Korpal przekazał,  że nowelizacja  ustawy daje taką możliwość dla przedsiębiorcy aby w 
przetargu  zapisać,  że  oprócz  odbierania  odpadów  może  wyposażyć  daną  nieruchomość  w 
pojemniki. Należy określić czy wyposażenie w pojemniki  pozostawić w gestii każdego mieszkańca 
czy objąć systemem i wrzucić w stawkę opłaty. 



Radny R. Szeleziński poruszył temat dezynfekcji pojemników, a mianowicie w regulaminie jest 
zapisane, że zobowiązany do tego jest właściciel nieruchomości a czy nie powinno to należeć do 
gminy?
Burmistrz  W.  Zawidzki  oddał,  że  można  byłoby tak  zapisać  tylko  to  się  wiąże  z  ogromnymi 
kosztami.
Pan J. Korpal dopowiedział, że jeżeli jest zapis o możliwości dzierżawienia pojemników to można 
również  w  ramach  tej  dzierżawy  zawrzeć  z  tą  firmą  umowę  na  okresową  dezynfekcję  tych 
pojemników.
Radny R. Szeleziński dopowiedział, że gospodarzem odpadów komunalnych jest Gmina a co raz 
więcej  kosztów i zadań spada na mieszkańców. Do tej  pory koszty za wywóz odpadów były o 
prawie 200% niższe, więc skąd taka podwyżka.
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że każda dopisana zmiana w regulaminie w przetargu będzie 
kalkulowana i być może będzie  zwiększała stawkę. 
Radny J. Karkosiński dodał, że dezynfekcja tych małych pojemników rzeczywiście wiązała by się z 
dużymi kosztami ale  należało by się  zastanowić nad dezynfekcją tych  dużych pojemników np. 
poprzez przywiezienie pojemnika umytego a zabranie tego brudnego do umycia. 
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że takiego zapisu też nie możemy wstawić gdyż przez to część 
mieszkańców miała by  pojemniki umyte a część nie.  Dodał również ,  że zgadza się z tym co 
Panowie  Radni  mówią  ale  trzeba  system ten  tak  dopracować aby w tej  stawce,  która  zostanie 
przyjęta wszystko zostało zrealizowane, żeby później stawki tej nie podwyższać. 
Radny J. Karkosiński dodał, że jednak te duże pojemniki trzeba by było dezynfekować gdyż w nim 
znajduje się bardzo duża ilość tych odpadów a będą odbierane dwa razy w miesiącu.
Radny R. Szeleziński zapytał czy pozostaną te kosze do segregacji, które wystawił Zakład Usług 
Komunalnych na terenie gminy Brześć Kujawski?
 Burmistrz W. Zawidzki dodał, że w nowym systemie jest wskazane jeszcze dostawić więcej. 
Radny R. Szeleziński zapytał czy jest pewność , że ta ustawa wejdzie od 1 lipca?
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że trochę czas mamy skrócony przez te poprawki, ale miejmy 
nadzieję , że do tego czasu się wyrobimy.
Pan J. Korpal dodał, że na razie żadnych sygnałów nie ma dotyczących zmiany terminów.
 Radny J. Karkosiński zapytał co w sytuacji kiedy zostanie ogłoszony przetarg wygra dana firma  a 
my wtedy będziemy chcieli wprowadzać do regulaminy zmiany i firma ta może nam zarzucić , że w 
regulaminie do przetargu było co innego zapisane.
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że w okresie przetargu regulaminu nie można zmieniać. 
Następnie  Burmistrz  W.  Zawidzki  poruszył  temat  odpadów przy remizach  strażackich  gdzie  je 
wrzucać?
Może potraktować jako obiekty gastronomiczne. 
Kolejny temat  ,  który poruszył  Burmistrz  to  odpady znajdujące się  przy cmentarzach,  które są 
odpadami zmieszanymi. 
Pan J. Korpal przekazał, że to powinno być potraktowane jako nieruchomość nie zamieszkała.
Radny R. Szeleziński zapytał  odnośnie regulaminu § 3 ust.2, który brzmi: „Odpady komunalne, o  
których mowa w ust. 1 pkt 1 - 4 mogą być zbierane i odbierane łącznie jako odpady suche.” kto to 
będzie odbierał ? W jednym punkcie mówi się, że mają być segregowane a w drugim, że mogą być 
razem składowane.
Pan J. Korpal przekazał, że chodzi tu głównie o nieruchomości  niezamieszkałe, które mogą ale nie 
muszą być odbierane łącznie jako odpady suche, mogą być odbierane jako każde z tych odpadów 
oddzielnie  np.  sam  metal,  natomiast  na  terenie  nieruchomości  zamieszkałych  jest  obowiązek 
gromadzenia odpadów suchych łącznie.
Radny J. Karkosiński zapytał jak potraktować działkę niezabudowaną?
Pan J. Korpal odpowiedział, że taką działkę należy potraktować jako nieruchomość niezamieszkałą. 
Wszędzie tam gdzie na stałe nie mieszkają mieszkańcy są to nieruchomości niezamieszkałe i ich 
system nie obowiązuje i wtedy umowy są podpisują indywidualnie z właścicielami nieruchomości.



Kolejny temat jaki Burmistrz poruszył to temat wysokości stawek i wyboru metody. Wobec tego 
Burmistrz zaproponował metodę :  stawka podstawowa od jednej  osoby z obniżeniem stawki w 
gospodarstwie 2-3 osobowym, z obniżeniem stawki w gospodarstwie 4-5 osobowym i ewentualnie 
z obniżeniem stawki w gospodarstwie 6-7  osobowym i 8-więcej. Następnie Burmistrz przedstawił 
stawki na poszczególne grupy osobowe za odpady segregowane 100% a nie segregowane 200% w 
stosunku do segregowanych.
Czyli  stawki  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  od  gospodarstwa  domowego 
znajdującego się na danej nieruchomości w wysokości:
Gospodarstwo jednoosobowe – 14zł miesięcznie;
Gospodarstwo dwuosobowe – 26zł – miesięcznie;
Gospodarstwo trzyosobowe – 39zł miesięcznie;
Gospodarstwo czteroosobowe – 48zł miesięcznie;
Gospodarstwo pięcioosobowe – 60 zł miesięcznie;
Gospodarstwo sześcioosobowe – 66zł miesięcznie;
Gospodarstwo siedmioosobowe – 77zł miesięcznie;
Gospodarstwa ośmioosobowe i więcej – 80zł miesięcznie.
Natomiast stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w 
sposób  selektywny,  od  gospodarstwa  domowego  znajdującego  się  na  danej  nieruchomości,  w 
wysokości:
Gospodarstwo jednoosobowe – 7zł miesięcznie;
Gospodarstwo dwuosobowe – 13zł – miesięcznie;
Gospodarstwo trzyosobowe – 19,5zł miesięcznie;
Gospodarstwo czteroosobowe – 24zł miesięcznie;
Gospodarstwo pięcioosobowe – 30 zł miesięcznie;
Gospodarstwo sześcioosobowe – 33zł miesięcznie;
Gospodarstwo siedmioosobowe – 38,5zł miesięcznie;
Gospodarstwa ośmioosobowe i więcej – 40zł miesięcznie.
Radny G. Koźmiński zapytał jak potraktować osoby, które są zameldowane a nie zamieszkują?
Burmistrz  W.  Zawidzki  odpowiedział,  że  każda  rodzina  musi  złożyć  deklarację  o  ilości 
zameldowanych  osób  i  jeżeli  w  danym gospodarstwie  są  dwie  osoby,  które  np.  studiują  bądź 
przebywają za granicą to musi to być udokumentowane.
Pani  T.  Roszak dodała,  że w takich sytuacjach będzie składane oświadczenie przez właściciela 
nieruchomości. 
Burmistrz  W. Zawidzki  dodał,  że  jeżeli  będą  duże rozbieżności  między podaną ilością  osób w 
deklaracji a ilością osób znajdującą się w Ewidencji Ludności to będziemy to sprawdzać.
Dodał, że przyjęte stawki są stawkami minimalnymi ale racjonalnymi, na pewno będzie dopłata do 
tego  z  budżetu  gminy  tylko  jeszcze  nie  wiadomo  ile,  nie  chcemy  też  obarczać  za  mocno 
mieszkańców ale też nie chcemy dopłacać 100%.
Radny R. Szeleziński dopowiedział, że najpierw jest określana cena a potem jest przeprowadzany 
przetarg a powinno być odwrotnie.  
Radny R. Szeleziński zaproponował aby wszyscy przeanalizowali te tematy i wypowiedzieli się na 
na następnym spotkaniu. 
Radny J. Karkosiński  zapytał czy odbiór odpadów mokrych i suchych będzie osobno?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział, że osobno będą zabierane odpady mokre i osobno odpady 
suche.
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że na przełomie miesiąca kwietnia i maja, przeprowadzone będą 
zebrania  wiejskie  w  celu  przedstawienia  mieszkańcom  tego  tematu  czyli  wdrożenia   nowego 
systemu gospodarowania odpadami komunalnymi.
Burmistrz W. Zawidzki również poruszył temat formy płatności, który w regulaminie jest zapisany 
jako  płatność  w  kasie  bądź  na  rachunek  bankowy,  ale  zastanawiamy  się  nad  formą  „przez 
inkasenta”. Burmistrz dodał, że ma nadzieje, że wszystko się ułoży jak najlepiej. 
Radny  R.  Szeleziński  zaproponował  aby  zmniejszyć  ilości  wyjazdów  na  terenach  wiejskiej 



ponieważ tamci mieszkańcy papier, tekturę mogą spalić w piecu, odpadki od owoców czy warzyw 
mogą wyrzucić na kompostownik  a przez to zmniejszy się ilość odpadów. 
Burmistrz W. Zawidzki dodał, że nie chcielibyśmy dzielić mieszkańców, wiadomo, że wyjazdy w 
dalsze odległości będą kosztowały więcej ale nie da się wyliczyć tego prawidłowo. Łatwiej byłoby 
gdyby był tylko teren wiejski  lub miejski , ale jeżeli jest jeden i drugi teren to jest ciężko dojść do  
jak  najlepszego  rozwiązania.  Dodał,  że  na  najbliższą  komisję  będzie  przedłożona  cała 
dokumentacja dotycząca odpadów komunalnych wraz ze zgłoszonymi propozycjami.
Radny  R.  Szeleziński  poruszył  temat  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właściciela 
nieruchomości,  jest określone , że koszt za 120l pojemnik koszt wynosi 24zł, a jeżeli nie znajdzie  
się firma na taką cenę tylko na droższą to co wtedy z tą uchwałą?
Pan J. Korpal odpowiedział, że w tej uchwale określone są górne stawki a ustala się je po to aby 
przedsiębiorca odbierający odpady od podmiotów nie zamieszkałych nie mógł ustanowić wyższej 
opłaty za pojedynczy odbiór pojemnika o określonej wielkości. 
Ad 3.  Zakończenie obrad wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej.
Przewodniczący  obrad  podziękował  wszystkim  za  przybycie,  udział  i  zakończył  wspólne  posiedzenie 
Komisji Rady Miejskiej. 
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